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Informace starostky obce 
 
Komunální volby 
V říjnu tohoto roku se konají volby do zastupitelstva naší 
obce. Před volbami  v letech 1998 a 2002 jsme dělali 
anonymní anketu, koho by občané chtěli do    zastupitelstva. 
Po výsledcích v roce 2002  se domnívám, že tato akce ztratila 
význam. Oslovili jsme všechny, i ty, kteří dostali třeba jen 
jeden  hlas, bylo to celkem 20 lidí  a  na naší nabídku 
reagovali kromě členů zastupitelstva  pouze 2 lidé. 
Místo ankety nabízíme každému občanu obce, který má chuť 
pracovat v zastupitelstvu, aby  přišel na úřad, zavolal, nebo 
napsal emailem  a  my mu rádi nabídneme místo na 
kandidátce. Pokud by chtěl kdokoliv postavit kandidátku sám, 
rádi mu pomůžeme s administrativou a všemi dalšími  
náležitostmi. Termín, kdy je potřeba podat kandidátky, bude 
znám po vyhlášení voleb prezidentem republiky.  
Kandidátky se registrují ve Zlivi, kde je náš pověřený úřad. 
Každé  kandidátní uskupení musí mít svého zmocněnce. 
Nezávislé kandidáty, kteří nekandidují za žádnou stranu, musí 
svými podpisy podpořit zákonné procento občanů obce, ve 
které chce uskupení nebo jednotlivý  občan kandidovat. Pro 
život v obci je velmi důležité, aby v zastupitelstvu pracovali 
lidé, kterým není lhostejné, co se děje před dveřmi jejich bytu 
nebo domu,  nebojí   se stát za svým názorem a  nemyslí 
v první řadě na svůj prospěch . 
 
Stavění májů. 
Letos bylo v Češnovicích vybráno  celkem nešťastné místo 
pro ohniště při stavění májky a já jsem na to byla později 
upozorněna  lidmi, kteří blízko bydlí. Proto chci 
organizátorům doporučit, aby respektovali určitá pravidla a 
vyhnuli se  celkem oprávněné kritice. Oheň by měl být 
rozděláván v bezpečné vzdálenosti od  všeho, co může začít 
hořet a ne mezi dvěma stromy, které zůstaly opálené a 
poškozené. Je také nutné  požádat o souhlas  všech, kteří 
v blízkosti bydlí a oheň založit v bezpečné vzdálenosti od 

domů. Po skončení táboráku druhý den po sobě uklidit, ale 
opravdu všechno,  opustit pozemek  v původním stavu a 
nečekat, že lahve, dřevo atd. po nás někdo bude muset uklidit, 
což se, alespoň v Češnovicích, pravidelně opakuje každý  rok. 
Doufám, že tato připomínka nebude pochopena  jako 
negativní reakce na stavění májky, ale naopak pokus, aby vše 
probíhalo v příštím roce   bez   zbytečných   problémů a 
s ohledem na ty, kteří mají oprávněné obavy o svůj majetek. 
 
Finance 
V letošním roce bohatě překročíme příjmovou část rozpočtu 
obce, protože se nám podařilo prodat  v Češnovicích pozemek 
na výstavbu domků  za 4 mil. korun. Zastupitelstvo rozhodlo o 
nákupu nového víceúčelového  malého traktoru na údržbu 
veřejného prostranství. Kromě chodníků v Češnovicích jsme 
nepřipravovali žádnou větší   akci,  protože  na  začátku roku 
jsme nevěděli, zda se prodej podaří  a letos jsme museli 
doplatit  1 mil na kabiny v Pištíně,  0,5mil  na stavbu 
plynovodu a 50 tis. doplatek na opravu rybníčku v 
Češnovicích.  
 
Slavnost 
Předáním dekretu na používání heraldických symbolů obce 
byla  naší obci parlamentem udělena výsada  používat znak a 
prapor obce. Tyto symboly budeme světit na slavnosti konané 
dne 23.09.2006 v Pištíně. Na tuto slavnost, kterou obec 
pořádá společně s pištínskými baráčníky chceme také pozvat 
rodáky ze všech částí obce. Chci Vás všechny poprosit o 
spolupráci při shánění adres rodáků, abychom  pozvánku 
zaslali co největšímu počtu příznivců a nikoho nevynechali. 
 
 
 
 

 
 
Vážení spoluobčané,  
Na závěr mi dovolte poděkovat všem, kteří mi pomáhali  10 let při mé práci  ve funkci starostky obce. Je jich  tolik, že  bych 
potřebovala hodně rozsáhlý zpravodaj, abych jim mohla jmenovitě vyslovit poděkování. Pouze zde uvedu svou rodinu, manžela, děti i 
maminku, protože bez jejich pochopení by se tato práce dělat nedala. V naší obci je většina občanů, kteří se zajímají o veřejné dění , 
pracují v různých spolcích a pomáhají jeden druhému. Své nástupkyni nebo nástupci přeji, aby to tak přinejmenším zůstalo. Já 
osobně, i když již nechci kandidovat  na starostku , do zastupitelstva kandidovat budu a  nové starostce či starostovi  se budu snažit  
pomoci v čem bude potřebovat a chtít. Přeji Vám všem hlavně zdraví, štěstí a spokojený život. 
                                                                                              

Jana Božovská 

 

Návrhy na znak obce 
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Heraldické symboly obce. 
Na zasedání obecního zastupitelstva dne  01.02.2006  bylo 
rozhodnuto  zveřejnit  zpracované návrhy  na znak a prapor 
obce a  vybrat  ten, který zvítězí u veřejnosti. Nejvíce se líbil 
návrh č.4 a ten schválilo zastupitelstvo dne 13.02.2006 jako 
podklad na žádost  o udělení znaku a praporu do Parlamentu 
ČR – podvýboru pro heraldiku. Žádost jsme poslali a pak jsme 
čekali a čekali. V dubnu už to vypadalo, že do voleb na nás 
nepřijde řada a po volbách, až se znovu ustaví parlamentní 
výbory bude konec roku. Začátkem května jsme  dostali 
neoficiální zprávu, že naše žádost byla schválena  a 
17.05.2006 přišla pozvánka do Parlamentu ČR na slavnostní 
předání dekretu. 
Dne 25.05.2006 nám byl  spolu s dalšími obcemi  slavnostně 
předán předsedou Poslanecké sněmovny panem Lubomírem 
Zaorálkem  dekret o udělení obecního znaku a vlajky.  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
         
 

 
    
 

Starostka a místostarosta při slavnostním 
předání dekretu 

 

Zájezd do Prahy 
 
Dne 29.04.2006 jsme se jeli podívat na Pražský hrad. Původně 
jsme chtěli navštívit výstavu „Život na dvoře Karla IV“, ale i 
když jsme zajišťovali vstupenky již v březnu, nedostalo se na 
nás. Účastníky zájezdu to ale neodradilo, protože prohlídka 
hradu a stálých výstav stojí za návštěvu. 
Pražský hrad byl založen kolem r.880 knížetem Bořivojem 
z rodu Přemyslovců.  Od 10 stol. byl sídlem hlavy státu a 
nejvyššího představitele církve v Čechách, pražského biskupa. 
obou rozkvětu pro pražský hrad bylo období vlády Karla IV 
ve 14 století. 
Husitské války a následující 
desetiletí, kdy nebyl hrad obýván 
způsobily chátrání, ale po r.1483 se 
stává opět sídlem krále a jeho 
přestavba pokračuje. Vyvrcholí za 
vlády Rudolfa II. Hrad se proměnil 
v důstojné a velkolepé středisko 
říše, plné bohatých uměleckých a 
vědeckých sbírek. Pražská 
defenestrace v r.1618 zahájila 
dlouhé období válek, během nichž 
byl hrad poškozen a vyloupen. 
Poslední přestavba hradu byla 
provedena v 18.století. Proměnila 
jej v reprezentační sídlo zámeckého 
typu. 
Vrátíme se do současnosti. V době 
naší návštěvy byl hrad plný 
návštěvníků. I když je denně cílem turistů , tentokrát bylo 
mimořádně plno. Rozdělili jsme  se na skupinky, které si 
udělaly svůj program. Po prohlídce Svatovítského chrámu  se 
naše skupina 3 postarších děvčat z Češnovic s vnučkou a 
vnukem vydala na výstup 278 točitých schodů věže 
Svatovítského chrámu. Živé  jsme došly na ochoz věže a  
odměnou nám byl krásný výhled na Prahu.   

Po návštěvě Staroměstského náměstí  a orloje jsme se vrátili 
na hrad a prohlédli si Daliborku, která sloužila jako vězení pro 
těžké zločince. Jméno má po rytíři Daliborovi z Kozojed. Byl 
zde vězněn v r. 1498. Dalibor údajně hrál tak krásně na 
housle, že mu do spuštěné mošny dávali lidé jídlo a drobné 
peníze, takže se mohl bez nesnází dočkat závěru svého 
procesu. Pak byl ale   odsouzen k trestu smrti stětím. Spáchal 
na svou dobu velice těžký zločin, neboť přijal do poddanství 
vzbouřené sedláky z panství rytíře Adama Ploskovského 

z Drahonic. Zavítali jsme i do 
baziliky sv.Jiří, založené kolem 
r.920. V jejím interiéru jsou mimo 
jiné zbytky románských nástěnných 
maleb Nebeského Jeruzaléma a 
postav Ježíše Krista,  Panny Marie a 
sv.Jana Evangelisty. V kapli 
sv.Ludmily je náhrobek z konce 14 
stol., v kapli sv.Jana Nepomuckého 
malířská výzdoba od V.V.Reinera 
z období okolo r.1722. Prohlédli 
jsme si také stálou výstavu  o historii 
Pražského hradu a obdivovali  
architekturu Vladislavského sálu. 
Ten zaujímá svou plochou celé II 
patro Starého královského hradu a 
vyniká krásnou klenbou se sítí 
kroužených žeber na osnově 
šesticípých hvězdic. 

Noční Praha, v pozadí Pražský hrad 

 
Byl už pomalu večer a tak jsme přes Hradčanské a Loretánské 
náměstí došli na stanoviště autobusu, který nás vezl domů. 
Doufám, že ještě někdy na hrad zavítáme, protože mnoho 
krásného a zajímavého jsme viděli, ale zdaleka ne vše, co 
Pražský hrad nabízí. 
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PROSBA  
 
PANÍ GRILLOVÁ Z PIŠTÍNA ŽÁDÁ TOHO, 
KDO SI OD NÍ VYPŮJČIL LEŠENÍ, ABY HO 
VRÁTIL. 
 
Pištín man 
Vánoční lenošení si muži z  Pištína zpestřili sportem. 26. 
prosince se totiž uskutečnil již druhý ročník soutěže Pištín 
man. Akci organizoval provozovatel hostince Na Dolánku 
Jaroslav „Krčmář“ Jakubec. Soutěžilo se v těchto disciplínách: 
hod granátem, trempský pětiboj, hod pivním táckem na terč, 
střelba z luku a  ze vzduchovky. Své schopnosti změřilo 
patnáct účastníků. Výkony soutěžících byly velice vyrovnané, 
až poslední disciplíny rozhodly o vítězi. Nakonec těsně titul 
Pištín mana získal  Jiří Marhoun ml., na 2. místě se umístil 
Pavel Jiran ml. a 3. místo obsadil Pavel Lacina ml. Proti 
mrazivému prosincovému počasí se bojovalo teplým grogem a 
dobrou náladou. K dobré náladě přispěl i fakt, že každý něco 
vyhraje. Byl to velice vydařený den. Pořadatel se nechal 
slyšet, že bude připravovat i další, v pořadí třetí, ročník této 
soutěže. A doufám, že i příští ročník bude taky tak vydařený 
jako ten letošní.                                                                                                                           

Jan Ficl 
 
Setkání žen v Děkanských  Skalinách. 
Svaz žen pořádá pro své členky setkání zaměřená na různá 
témata. Byla jsem pozvána na jedno z nich, zaměřené na  téma 
„ Žena v politice“. Akce se konala ve dnech  21. a 22. dubna 
na  penziónu u Soběnovské přehrady, kde je krásná a 
zachovalá krajina.  
 
V pátek večer vyprávěla ženám o svých  zkušenostech  
náměstkyně primátora Českých Budějovic, paní Vlasta 
Bohdalová . Jejím oborem je sociální  oblast . Podělila se 
s námi o problémy a  metody jejich  řešení v krajském městě.  
V  sociální  oblasti mají ženy větší uplatnění, mají k těmto 
věcem bližší vztah než muži.  Proto se paní Bohdalová 
rozhodla , že pokud bude zvolena do parlamentu, bude se 
nadále této oblasti věnovat. 
Po vystoupení paní náměstkyně začala za doprovodu 
harmoniky volná zábava a losování dárečků do tomboly, které 
každá účastnice přinesla  a zakoupením lístků přispěla do 
pokladny Svazu žen. 
 

 
 
V sobotu ráno jsme se prošly krásným údolím okolo říčky 
Černé, viděly zbytky hradu Sokolčí a pak jsme si poslechly 
názory a zkušenosti paní starostky Aleny Novákové  
z Litvínovic. Vyprávěla také mimo jiné o tragické události , 

vraždě 3 mužů v jejich obci. Myslím, že není třeba  dlouze 
vysvětlovat okolnosti této hrůzné události,  dostatečně  se 
s nimi zabývala média. Pro pozůstalé ženy znamená tento 
zločin těžko zvládnutelné trauma do konce života, další  
obrovskou  psychickou zátěž musí překonat,  když  se musí 
vyrovnat s tím , jak zákony našeho státu  chrání maximálně 
zločince a minimálně oběti. Lidé v obci se bojí budoucnosti, 
až  se někdy pachatelé dostanou na svobodu. Událost měla a 
má nadále velký dopad na celou obec. Další  příspěvek paní 
starostky Šaškové zajímavě popisoval život v jejich obci  a  
priority  jejího pohledu    na komunální politiku.   
 
Po dobrém obědě jsme se rozloučily a jely domů. Byly to 
necelé 2 dny strávené v příjemném prostředí s milými lidmi. 
Svazu žen moc děkuji za pozvání a všem členkám doporučuji, 
aby na ty to akce jezdily.  

           
Jana Božovská 

 
Svatá Barbora u Zálužic. 
Jde o nenápadnou zděnou  kapličku, asi 200 m vlevo při cestě 
z obce.  Nápadné je však její značné naklonění -31 cm od  
třímetrové svislé osy, které jí  může závidět i známá věž 
v italské Pizze.   Historie zálužické kapličky není příliš 
známá,  pokusme se však ze střípků složit alespoň něco. 

Typově jde o lidovou stavbu   s malým štítem a výklenkem.  
Její základna  je 130 x 120 cm, výšky bezmála 3 metry. 
Značně velký výklenek má rozměry 75 x 85 cm na základně a 
výšku 1 metr.         

  Tato drobná stavba není datována, avšak podle  chudých 
výzdobných prvků  a hlavně podle toho že není zakreslena 
v nejstarší katastrální mapě obce  z roku 1824, lze její vznik 
zhruba zařadit k roku 1850. Tehdy se staly obce svobodnými 
a takovéto i daleko větší stavby kaplí , kapliček a křížů rostly 
„ jako houby po dešti.“  Proč byla tato zasvěcena svaté 
Barboře,  jež od nepaměti bývala patronkou horníků, 
dělostřelců a pokrývačů,  se můžeme dnes pouze domnívat.  

Mnohé však nasvědčuje, že jistá, souvislost zde může být 
s těžbou kvalitního písku v samém cípu poloostrova, který 
obec prodávala zájemcům do staveb téměř ve všech okolních 
vesnicích .  Těžba písku propukla nejvíce právě po roce 1850, 
navíc v místech kde původně stávaly Zálužice před rokem 
1490. Množství keramiky, železářské strusky  i jiných 
předmětů nelézajících se v písku si jistě místní vysvětlovali 
všelijak a tak stavba kaple svaté Barbory , jako patronky 
horníků / i když zde šlo o povrchovou těžbu/, připadá v úvahu 
jako nejpravděpodobnější.  Podle pověsti kterou vyprávěl pan 
Houška, místní rodák, kapli mohla bílit pouze mladá děvčata, 
panny. Pohřební průvod se zde k poslednímu rozloučení 
nezastavoval, toto se odbývalo u kříže  těsně za obcí. To 
nasvědčuje, že kapli dala postavit obec zálužická, nikoliv 
církev.  Zmíněný pamětník uvádí, že před rokem 1900  při 
bouřce do kaple uhodil blesk, a proto od té doby je takto   
nakloněna. To se stalo prý  jen co ji těsně míjel   pacholek 
s volama a povozem. Tehdy cihly a kamení létalo do dálky. 
Dá se tomu věřit, neboť údaj o zásahu bleskem prý býval 
napsán na starém obraze uvnitř výklenku, který tam dnes 
chybí. Kaplička se od té doby již více nenaklonila.  
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V současné době je značně zchátralá a čeká na opravu, která 
právě pro  její značné nachýlení bude problematická.  

Ještě pro doplnění: Svátek  svaté Barbory připadá na 4. 
prosince a co o ní říká legenda, podle knihy Vlastimila 
Vondrušky: Církevní rok a lidové obyčeje  : 

Narodila se počátkem 3 století n.l. v maloasijské Nikomedii 
v rodině bohatého kupce, zavilého nepřítele křesťanů. Aby 
dceru uchránil před světskými svody, nechal u svého domu 
vystavět luxusně zařízenou věž, v níž dceru uzavřel. Tato věž 
bývá atributem, s níž je sv. Barbora zobrazována nejčastěji. 
Mezi sloužícími  však pracoval  v utajení jeden křesťan, který 

svatou Barboru obrátil na víru. Avšak jednou u ní otec nalezl 
křesťanský kříž a svatá Barbora se přiznala, že je věřící 
křesťankou. Rozzuřený otec uchopil meč a chtěl ji na místě 
zabít, ale dívce se podařilo uprchnout do nedalekých hor. 
Otec ji tam však vypátral, odvedl domů a snažil se donutit ji 
zřící se křesťanství. Když neuspěl, odvedl ji k soudci. Mučení 
svaté Barbory uviděla žena jménem Julia a ta se soucitem 
předstoupila před soudce a přiznala se také ke křesťanství.  

V té chvíli se rány svaté Barboře zázrakem zahojily. Soudce jí 
dal mučit ještě ukrutněji a na potupu jí dal uříznout prsy.  
Nakonec svaté Barboře   setnul hlavu  mečem sám její otec. 
Spolu s ní (snad roku 237) skonala i Julia.  Rozzuřeného otce 
zabil pak blesk. 

Svatá Barbora patří mezi čtrnáct svatých pomocníků, jejichž 
společná památka se slaví 4. prosince. V podvečer svátku 
chodívaly po venkovských domech Barborky – ženy a 
děvčata zahalené do bílých prostěradel či šatů se závojem či 
rouškou přes obličej. Vyjímečně byly převlečeny za jeptišky, 
nebo měly vlasy rozpuštěné na záda, případně s věnečkem na 
hlavě. Převládala vždy bílá barva symbolizující panenskou 
čistotu. V ruce držely košík s ovocem a sladkostmi, jimiž 
podělily děti, ve druhé měly metlu, jíž hrozily zlobivým 
dětem. Svůj příchod označovaly zvonkem, tlučením na okno, 
nebo jen tiše vstoupily a křesťansky pozdravily.  

V řadě zemí Evropy řezali lidé toho dne třešňové větvičky 
(barborky), a dávali je do vázy s vodou a to  nejen pro ozdobu 
světnice, ale jejich prostřednictvím se i věštilo.  Někdy 
děvčata pojmenovala každou větvičku jménem některého 
chlapce a věřila, že si vezmou toho, jehož jméno nese ta první 
rozkvetlá. Jindy se počítalo, kolikátý den po svaté Barboře 
větvička rozkvete, aby se určil nejšťastnější měsíc v příštím 
roce, kupříkladu rozkvetla-li pátý den, nejlepší  měsíc měl být 
květen.                                                                                                     

J.Caletka 
 

 
Z činnosti Českého svazu žen 

 
Nejprve něco o  činnosti základní organizace ČSŽ v Pištíně. 
Jako každý rok, i letos jsme 21.01.2006 uspořádaly dětský 
maškarní karneval, který se velmi vydařil. K tanci i poslechu 
jsme pozvaly Disco Vacek- Boháč, kteří dětem hráli jejich 
oblíbené písničky. Nechyběla bohatá tombola, kde bych chtěla 
poděkovat našim členkám, které ze svého nakoupily krásné 
ceny, anebo přispěly finančně.Velký dík patří naším tradičním 
sponzorům: firmám Praktic  Pištín, Demostav Hluboká n. Vlt., 
Sahos Pištín, DV Jednota a  Obec Pištín. Ani naše pokladna 
nezůstala pozadu. Pro velké množství cen muselo  být 
provedeno slosování 2x. Všem dětem jsme přály, aby co 
nejvíce vyhrály a nejlepší odměnou byly spokojené a 
rozesmáté tváře dětí, maminek , babiček a všech  přítomných. 
 
10. března jsme navštívili spolu s rodinami divadelní 
představení ochotníků z Hluboké n.Vlt ve zdejším zařízení 
Panorama. Tím jsme oslavily  Mezinárodní den žen. Tento 
svátek každoročně slavíme jako celorepublikovou oslavu 
v Kounicově paláci v Praze, což je sídlo Českého svazu žen. 
Již druhým  rokem Okresní rada žen pořádá na tuto oslavu 
autobusový zájezd. Je škoda,že naše ženy zatím této akci 

nepřišly na chuť. Mimo významných hostů např. paní Květa 
Fialová, nebo Jana Bobošíková zde vystupují i naše členky 
z Bavorovic, které nám letos nejenom svými vystoupeními, 
ale i smyslem pro zábavu zpestřily oslavu dne matek , 
pořádanou obecním úřadem. K této oslavě  přispěly i  naše 
členky svými výrobky studené kuchyně do soutěže „ O 
nejlepší výrobek studené kuchyně“,  kde tradičně obsadily 
první 3 místa.  Do soutěže  však nejdeme proto, abychom 
zvítězily, ale poznaly nové výrobky, recepty a nápady. Skvěle 
jsme se pobavily a navázaly nová přátelství. Je ale škoda, že 
nepřišlo více žen, vždyť kolikrát  za rok máme příležitost se 
takto sejít  a na jeden večer zapomenout na své starosti a 
popovídat si třeba se sousedy, se kterými běžně není čas si 
pohovořit. 

Kaplička svaté Barbory u Zalužic 

 
21. a 22. dubna 2006 pořádal  Svaz žen víkend pro ženy na 
„Děkanských Skalinách“. Tématem bylo „ Nebojte se 
politiky“. V pátek 22. mezi nás přišla paní Mgr.Vlasta 
Bohdalová, náměstkyně  primátora Č.Budějovic a kandidátka 
do poslanecké sněmovny. Hovořila o problémech sladění 
rodinného a profesního života. Druhý den jsme besedovaly se 
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starostkami  a to s paní Alenou Novákovou, starostkou 
Litvínovic,  Zdeňkou  Šaškovou,  starostkou obce Dřešín a 
naší starostkou Janou Božovskou. Ze všech vystoupení 
vyznělo, že i přesto, že tuto práci nejde dělat bez pochopení 
pomoci rodiny, je nutné, aby bylo více žen   na všech úrovních 
řízení, nejen  obcí,  krajů , ale i státu. Nepodceňujeme muže , 
ale pohled ženy je jiný a  tak jako se mužské a ženské nazírání 
na svět doplňuje v rodině, tak by to mělo být i ve veřejném 
životě. Kandidátkou do poslanecké sněmovny je také paní 
M.Loskotová z J.Hradce předsedkyně Ustřední revizní komise 
svazu žen. Na setkání nám nastínila problémy a oblasti, 
kterým by se chtěla věnovat, pokud by byla zvolena. 

Závěrem bych chtěla pozvat mezi nás další ženy, rády 
přivítáme nové nápady a také se hlásíme ke spolupráci 
s ostatními spolky v obci a zastupitelstvem naší obce. 
Nechtělo by se Vám jet třeba na dvoudenní zájezd na Jižní 
Moravu s návštěvou  vyhlášených vinných sklípků v obci 
Plže?  
Všem přeji hodně pevného zdraví a ochotu účastnit se 
pořádaných akcí. 

                                                                  Božena   Jakschová  
předsedkyně  ČSŽ  Pištín 

  
 

Historie pomníku padlých 
 

Opis ze staré kroniky obce k 85. výročí postavení pomníku padlých v Pištíně.  
 
Z válečného zápolení v první světové válce vyšel jako vítěz i náš národ, dosud porobený a na rozvalinách někdejší říše 
rakouskouherské prohlásil svou samostatnou republiku. Za dosažení svobody naší přičinilo se i mnoho našich legionářů /legie 
utvořené ze zajatců  našich  a příslušníků v cizině žijících/,  kteří po boku našich přátel pak hrdinně bojovali a jim k vítězství 
pomáhali. z nich přemnozí v dálné cizině život za vlast položili, ano i mučednickou smrt podstoupili. Avšak i ostatních vojínů na 
bojišti padlých vzpomíná národ český v radostné době dosažené svobody a chce vzpomínku na všechny zachovati i svým potomkům.  
 
Po příkladu četných jiných obcí postaven byl i v naší obci pomník na uctění památky všech ve světové válce padlých a zemřelých 
občanů z obce naší, neboť i jejich smrt nám přinesla svobodu. Myšlenka ta došla všeobecného souhlasu a provedení její svěřeno 
zdejšímu "okrašlovacímu spolku". Byla vykonána dvakráte sbírka dům od domu a sebrán obnos 2 203 Kč  + 775 Kč,  k čemuž 
odvedeny i obnosy jinak získané, takže když sebraný obnos dosáhl výše   3 694 Kč, usneseno pomník objednati a to za obnos 4 900 
Kč. Všech ve válce padlých,  neb jinak zemřelých ze zdejší obce jest, 13 a jména jejich jsou na pomníku vytesána   a to:  
 
1. Beran Jan, svobodný syn kramáře 
2. Busta Václav, poštovní posel, ženatý,  otec 

tří malých dětí 
3. Dvořák František, kupecký příručí, 

svobodný syn rolníka z čp. 35 
4. Erlich Karel, kupecký příručí, svobodný 

syn obchodníka z čp. 34 
5. Fiklík Josef, svobodný, jediný syn rolníka z 

čp. 8 
6. Intrholc Jakub, domkář a zedník, ženatý, 

otec dvou malých dětí z čp. 27 
7. Krejčí Adam, tovární dělník, ženatý, otec 

tří dětí 
8. Marek František, svobodný čeledín, sirotek 
9. Pichl Adolf, kovář, ženatý, otec jednoho 

dítka 
10. Pomyje Matěj, tovární dělník, ženatý, otec 

pěti dětí 
11. Rypl František, svobodný syn rolníka z čp. 

10 
12. Šafařík Karel, zahradník, ženatý, otec dvou 

dětí 
13. Liška Karel, svobodný syn hostinského z 

čp. 15, zahynul jako mučedník pro vlast, 
odsouzen rakouskou justicí k smrti 
zastřelením dne 26. srpna 1918  v Gemona 
v Itálii 

 
 

Dne 15. srpna 1920, v den osadní pouti, konána byla pak 
zdejším okrašlovacím spolkem slavnost odhalení pomníku, 
který stojí na prostranství mezi farou, kostelem a rybníčkem 
/nyní parkem/. Nuže, Vy všichni drazí, jichž jména pomník 
nese, spěte tichý sen po útrapách válečných tam pod drnem v 
dálné cizině! Pomník tento bude buditi naši           i potomků 
našich vzpomínku na Vás a bude zároveň pobídkou, abychom 
si získanou svobodu hleděli jako drahý klenot udržeti a 
upevniti. /doslovný výpis z pamětního listu. uloženého do 
podstavce pomníku/. O postavení pomníku zjednal si zásluhu  
bývalý farní administrátor Jan Ev. Eybl , který též na slavnost 
z Ondřejova se dostavil a proslovil slavnostní řeč "vzpomínka 
na padlé vojíny". 
Při  příležitosti velké oslavy 60. letého trvání baráčnické obce 
v Pištíně a vysvěcení baráčnického praporu dne 6. července 
1996 byla na podmníku padlých osazena pamětní deska na 
počest rodiny Steinerových, kteří se během druhé světové 
války nevrátili z koncentračního tábora. Zásluhu o zhotovení a 
osazení pamětní desky má ing Karel Kotek, bývalý ředitel 
lesnické školy v Písku a místní rodák /čp.55/. 
 

Josef Drázda 
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Volby do poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

 
 Jistě víte, že letos v červnu se konaly volby do Parlamentu České Republiky. Zde se můžete detailně podívat, jak volby dopadly 
v naší obci 
 
Volební obvod Pištín č.1 
ODS                 48   
ČSSD               46   
KDU– ČSL      28 
KSĆM              18  
Strana Zelených            13   
Rovnost šancí   1  
   
Ze 248 voličů  se zúčastnilo 154     
tj. 62,09 % 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Volební obvod Češnovice 2 
ODS               42

ČSSD             36

KSĆM             15

Strana Zelených            8

KDUČSL    5

SNK Evropští demokraté    4

Nezávislí        1

Koruna česká, monarchistická 
strana Čech, Moravy a Slezska 

1

Pravý blok – www. cibulka net 1

 
Ze 169 voličů  se zúčastnilo 113    tj. 66,9 % 

 
 

 
Z činnosti fotbalového klubu Praktic FC Pištín v roce 2006 

 
Oficiálním zahájením činnosti našeho fotbalového klubu v letošním roce byla již tradičně výroční valná hromada, která se uskutečnila 
koncem ledna. Kromě informací o činnosti v uplynulém roce byli přítomní členové a hosté seznámeni s plány na letošní rok. Jako 
hlavní sportovní cíl byla na valné hromadě vytýčena záchrana A – mužstva mužů v okresním přeboru. 
 
Tomuto cíli byla podřízena veškerá příprava družstva a práce výboru. 
Družstvo bylo doplněno několika hráči, příprava začala hned v lednu. 
Během zimy naši fotbalisté využívali k tréninku tělocvičnu hlubockého 
učiliště, sehráli několik přípravných zápasů na hřištích s umělým 
povrchem v Písku a v Prachaticích. Přes uspokojivé výsledky a dobré 
výkony hráčů v přípravných zápasech se v mistrovských zápasech 
výsledkově proti podzimu uplynulého roku A – mužstvo vůbec 
nezlepšilo. Za celou sezónu totiž jen dvakrát vyhrálo a stále balancovalo 
na sestupových místech. 
Naděje na záchranu je těsně před koncem soutěže jen teoretická a vypadá 
to, že po čtyřech sezónách v okresním přeboru muži sestoupí zpět do III. 
třídy okresu. Ani „Béčko“, hrající nejnižší soutěž (IV. třídu okresu), se 
v druhé polovině sezóny nezlepšilo a zůstalo daleko za umístěním 
z minulé sezóny. Přístup některých hráčů k tréninku ale i k zápasům byl 
velmi lhostejný a nezodpovědný. Od toho se pak odvíjely i špatné 
výsledky. 

Družstvo mužů A před posledním zápasem 
Nemanice - Pištín 

Horní řada: Jiří Marhoun (předseda), Vladimír Jiřík, Jindřich 
Čapek, Václav Ruso, Tomáš Kabelka, Michal Samec, Slavomír 
Vařák. Dolní řada: Libor Valenta, Petr Klomfar, Jiří Novák, 
Kamil Brož, Jan Novák. 

 
Naopak mladší žáci a kadeti pokračovali v dobrých výkonech. Přes 
některá drobná zaváhání dosahovali i úspěšných výsledků a několik málo 
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zápasů před koncem sezóny jsou zaslouženě v horních příčkách tabulky. Věřím, že se jim obdobně bude dařit i v příštích letech. 
Příští sezónu se pravděpodobně nepodaří sestavit dvě družstva dospělých, protože už během celého jara byl kádr na dvě jedenáctky 
velmi úzký a nevalné výsledky řadu hráčů podle jejich vyjádření odradily od pokračování v kariéře. 
 
Velké naděje pro budoucnost našeho klubu proto vkládáme do hráčů mládežnických družstev. Během uplynulých dvou měsíců jsme 
prováděli nábor nových fotbalistů pro naše mládežnická družstva. Prostřednictvím našich hráčů a jejich rodičů, trenérů, členů výboru 
a dalších dobrovolníků jsme oslovili několik desítek hochů v Pištíně, Pašicích, Češnovicích i v okolních obcích. Na naší výzvu již 
několik zájemců reagovalo a řady našich hráčů se tak rozšíří. Pro příští sezónu plánujeme přihlášení družstva kategorie kadetů (hráči 
do 10 let), starších žáků (hráči do 14 let - protože několik našich mladších žáků přechází do věkové kategorie starší žáci) a v případě 
dostatečného počtu hráčů příslušné věkové kategorie i družstvo kategorie mladších žáků (hráči do 12 let).  
 
Zatím je počet hráčů na hranici dostatečnosti. Pokud by se mezi hochy, či děvčaty ve věku do 14 let ještě našel nějaký zájemce o 
fotbal, bude vítán. Mezi dospělými hledáme ještě případné zájemce, kteří by byli ochotni pomoci s vedením a trénováním 
mládežnických družstev. Bližší informace lze získat u kteréhokoliv z členů fotbalového oddílu, nebo přímo na tréninku či zápase. 
Trénujeme v pondělí a ve středu od 17 hodin. Případné změny a rozpisy tréninků na prázdniny budou uvedeny ve vývěsce na hřišti a 
na návsi v Pištíně. 
 
Na závěr bych rád poděkoval všem členům fotbalového klubu a všem ostatním, kteří se na chodu klubu podílejí, obecnímu úřadu a 
sponzorům, kteří náš klub podporují, a fanouškům, kteří snad na náš klub nezanevřou, za jejich přízeň. Byl bych velmi rád a doufám, 
že stejně jako všichni ostatní, bych si přál, aby příští sezónou začala pro naše barvy nová o něco úspěšnější éra historie fotbalového 
klubu Praktic FC Pištín. 

 
Václav Kubašta 

 
 
 

Čtení pro děti 
 

Malí zpěváčci 
Když jsme dostali pod stromeček knížku o zpěvných ptácích, začali jsme s jejich 
pozorováním. Nejdříve v zimě u krmítka za oknem naší babičky. Za okno nejvíce 
přilétali zvonci a  sýkorky  koňadry, vzácněji jsme uviděli modřinku. Když bylo 
krmítko prázdné, ptáci cupitali sem a tam po parapetu, natahovali krčky do okna a 
žadonili.  
Nejlepší příležitost k pozorování  jsme měli brzy na jaře, když se mnoho tažných 
ptáků vracelo z teplých krajin. Jednoho rána se objevilo hejno drozdů, kteří vybírali 
z trávy svoje dobroty, jindy se ukázali strnadi nebo špačci. Mezi nejkrásnější patří 
párek stehlíků, kteří chvíli poletovali na babiččině zahradě, a dlask. Před domem 
Šilhových jsme jednou viděli hýla, který je také krásně zbarvený. Pár červenek jsme 
mohli vidět každé ráno, kolem  zahrady Kabelkových. Jednou dokonce společně se 
slepicí zobali  cosi na prázdném záhonu. 
 
 Také jsme dvakrát viděli námluvy rehka domácího, který předváděl svůj tanec 
s nádherně rozprostřenými ocasními pery oranžově zbarvenými. Několikrát se 
ukázaly  i pestrobarevné pěnkavy. V remízku  u kapličky sv. Vojtěcha vídáváme 
kvíčaly a nad  poli často poletují a zpívají skřivani. Dalekohledem je možné všechny 
ptáky  dost dobře určit podle knížky. 
V současné době je nejvíce vidět ty, kteří se zde zabydleli. To jsou rehkové, konipasi, všudypřítomní zvonci, vlaštovky s jiřičkami , 
vrabci polní i domácí, sýkory, kosi, straky a skřivani. Jejich pozorování je již obtížnější kvůli listí na stromech a vysoké trávě. Jednou 
se sem zatoulal pestrý ptáček, který asi někomu uletěl z klícky. To bylo najednou křiku. Všichni „domácí“ jej pronásledovali, dělali 
na něho hromadné nálety, až odletěl. 
 
Až nás na podzim většina těch zpěváčků opustí, tak nás bude budit zase jenom budík. Škoda ! 
 
JARO 
Podívej se babičko 
Venku svítí sluníčko. 
Zima už je dávno pryč, 
Kvete první petrklíč. 

                                                                           Lukáš a Leoš Hromádkovi 
                                                                                 se svou babičkou 
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Protipovodňová opatření v Češnovicích. 
 

V obci naposledy škodil přívalový déšť 20. srpna 2005, kdy 
se místní potok rozvodnil natolik, až voda přetékala 
betonovou lávku přes potok blíže domu č.2.  Tento dům byl 
ohrožen natolik, že místní hasiči narychlo zbudovali 
ochrannou hráz  z pytlovaného písku, oddělující dům od 
živlu.  
 
Největší překážkou vodám byl však provizorní most pro 
odkloněnou dopravu, takže firma,  v té době provádějící 
rekonstrukci mostu hlavního, musela z koryta potoka 
narychlo odstranit dvě ocelové roury  zasypané štěrkem a 
překryté panely.  Veškerá doprava byla pak pomocí semaforů 
směřována přes starý opravovaný 
betonový most. Byl to rychlý a 
účinný způsob, jak se vypřádat s 
hrozící záplavou.  
 
Z historie víme, že  v Češnovicích 
bývalo čas od času daleko hůře a 
tak mnozí lidé hledali řešení. 
Nedalo jim spát, jak škodám 
zamezit, či povodně  alespoň 
zmírnit .  A tak hledali řešení, z 
nichž některá byla realizována, jiná 
ne.  V následujícím textu jsou proto 
alespoň zmíněna. Lze 
předpokládat, že až do roku 1815 
se povodňové záplavy  Češnovic 
příliš netýkaly, neboť značné 
množství přívalové vody zadržoval 
rybník Picinský (zv.Podmůstek), 
ale  hlavně poměrně velký rybník Velký Suský, nalézající se  
jeden kilometr nad obcí.  
Větší problémy začaly zřejmě až po vybudování silničního 
náspu s dvouobloukovým kamenným mostem v roce 1816, 
který zde přece jen  působil jako překážka, neboť jak z 
pozdějších údajů vyplývá, byly jeho dřevěné prahy  a 
kamenné dláždění  příliš vysoko. Ovšem daleko největší 
zhoršení záplavové situace v obci nastalo po záměrném 
zrušení rybníku Velký Suský v roce 1836 a s tím spojené 
odklonění tamního potoka okolo Podmůstku a zřejmě i v této 
době přeložení koryta potoka přímo v obci ponovu mezi 
domy čp.1. a 2. Neboť při stoupající vodě v návesním rybníku 
zv. Velká strana, přítok přetínal odtok a voda stoupala natolik, 
že při největších záplavách most nestačil a oba oblouky 
zmizely pod vodou a ta se před usedlostí č.1O  bezmála 
přelévala přes silnici. K jednotlivým povodním s ohledem na 
dosažitelnost údajů  lze říci, že Češnovice byly postiženy těmi 
největšími povodněmi v  létech 1880, 1883 ,1888 a 1890. 
Nejvíce bývala postižena stavení č.2,3,4,5,6,7,8,47, i 9, dále 
Jiříkovina č.15 a 16, ale okrajově i další stavení, hlavně 
hospodářské budovy ( jistě špejchar při č.10. a stodola č.14). 
Pro postižené se zastavil čas a věnovali se záchraně majetku a 
zvířectva. Po opadnutí vody sčítaly škody, které záplavy vždy  
nesly. Místní lidé proto hledali nějaká protipovodňová řešení.  
Jednou z takovýchto doložených a realizovaných  úprav bylo 
vybudování sice poměrně nízkých, ale zřejmě účinných 
hrázek po obou stranách potoka na lukách těsně před obcí, s 

dřevěným mechanismem pro zmírnění průtoku vody v těchto 
místech. Vodní živel se pak rozléval po lukách a s daleko 
menší intenzitou vtékal do obce. Zřejmě z této doby pochází 
jeden z místních názvů Chaloupků rybníček, který byl vždy 
jen loukou. Tato se nalézala těsně při pravobřežní 
protipovodňové hrázce. Není jasné, proč a kdy, byla 
zlikvidována  protilehlá ochranná hrázka na břehu levém.   
 
Z období počátku první republiky víme, že domy okolo 
návesního rybníku stále trpěly záplavami a v obci bylo 
několik komisí složených z úředníků okresního úřadu - pana  
stavebního rady Millera, komisaře Váši a lidí místních. 

Jedním z návrhů bylo snížit prahy a 
dláždění v  kamenném mostě na 
minimum, tedy o 40-50 cm a pro 
zachování návesního rybníku  zřídit 
v mostu buď se  sklápěcím, nebo 
zasouvacím mechanismem, které by 
v případě hrozící povodně bylo 
možné odstranit a vodu pustit 
naplno.  
Návrh, jak se zdá, se nedočkal 
realizace 5.prosince 1931, tedy 
období nezaměstnanosti, dostala 
obec příkaz narovnat a rozšířit 
koryto mezi potokem až ke splavu  
za Voráčků, což bylo realizováno 
ihned v následujícím roce 1932. 
Jedním z opatření  při povodních již 
probíhajících, bývalo rozbití brdlení 
v knížecím splavu, jenž býval  

překážkou valící se vodě. Bylo to dovoleno od knížecích 
úředníků, se kterými bylo několikrát marně jednáno, aby 
splav nechali zhotovit nový a  mnohem dál od vesnice. 

Most přes stoku v Češnovicích 

Srpnová bouře v roce 1938 opět přivodila  záplavu, načež se 
dostavila  komise, krátce nato druhá.  Komise obvinila správu 
obce, že se o čištění vodního toku až k rybníku 
Bezdrevskému nestará a  proti placení případných škod na 
majetku se budou soudně bránit. Navrhována byla stavba 
nového mostu, který byl v polovině prosince 1939 hotový. 
Avšak zázrak se nekonal, neboť povodně s podobným stále se 
opakujícím rozsahem  škod jsou známy z roků 1941, 
1947,1950,  1954,1959, 
1960 a 1965.  
 Po roce 1965, začal místní Občanský výbor v čele s 
Františkem Brožem č.33, prosazovat požadavek regulace 
Břehovského potoka v celé délce češnovického katastru a do 
budoucna tak skončit s povodněmi v obci. Projektanti tehdy 
vypracovaly plány napřímení koryta kolmo na most zpět mezi 
domy č.2 a 3 a regulaci potoka s průtočností koryta 
maximálně na desetiletou vodu. Ale to zdaleka nesplňovalo 
propočty a praktické pozorování F.Brože a proto vznesl 
výhrady, které pak musel tvrdě obhajovat a prosazovat. Totiž, 
aby alespoň  celá délka koryta procházející obcí byla 
rozšířena na 6 metrů jako  má most, tedy na stoletou vodu. 
Svou mentalitou a hlavně argumenty  projektanty  a investora 
přesvědčil. Že šíře stoky není přehnaná, prokázala další velká 
voda v roce 1979, kdy 21. září začalo pršet a s malými 
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přestávkami pršelo až do 24. září. Voda se přes veškerou šíři 
stoky rozlila po parku, zaplavila dvůr domu č2.,a sklepení 
domu č.21., takže způsobila menší škody.  S odstupem vždy 
několika roků se situace opakovala, ale škody byly vždy 
minimální. Zkouška nejtěžší přišla v srpnu r.2002, kdy 
podobně jako jiné toky, nestačil ani tento místní. Nejen 
obyvatelé z ohrožených domů, ale mnozí z obce Panu 
Františku Brožovi č.33 vyjadřují dodnes poděkování a obdiv. 
Prozíravostí předčil veškeré návrhy komisí z  časů minulých. 
 
V této souvislosti stojí za zmínku návrh prosazovaný 
obyvateli ohrožených domků v části obce zv.Horánek, kde se 
po déletrvajících deštích vytvoří jezero, které ohrožuje 
obzvláště domy  č.4, č.44 a 81.  Do tamní terenní prolákliny 
se stahuje veškerá voda ze značně rozlehlých polí a silničních 
stok, jak ukázaly záplavy v roce 2002, tak odtékat nestačí.Z 

okruhu těchto obyvatel vzešel  nápad, že by bylo tuto vodu 
možné odvádět nově vybudovanou kanalizací pod státní 
silnicí  přímo do potoka za obcí blíže k Bezdrevu. Tím by 
zároveň bylo odlehčeno při záplavách přímo v obci na 
Dolánku. Projekt však naráží na značné zahloubení takové 
kanalizace v nově zastavěné části obce. 
 
Z posledních investicí učiněných pro  
urychlenou průtočnost vysoké vody obcí, je položení 
betonových žlabů středem širokého potoka pro potůček při 
nízkém stavu vody a zabetonování až sklovitě hladké 
zbývající části dna širokého koryta. Předtím  odtoku vody 
bránila také vysoká bující vegetace na dnu kameny 
dlážděného koryta potoka. 

 
Jan Caletka

 
 

Den matek 
 
Oslava Dne matek  11.05.2006 měla poněkud jiný program, než v minulých letech.Vynechaly jsme módní přehlídku, ale opět byla 
vyhlášena soutěž  v kulinářském umění, tentokrát „O nejlepší výrobek studené kuchyně“. Do soutěže bylo přihlášeno 10 výrobků a 
tříčlenná porota vyhodnotila jako nejlepší tyto 3 výrobky : 
 
1.místo: Dračí hnízda                        autorka   paní Jitka Ficlová 
2.místo : Ryba v aspiku                     paní Božena Jakschová 
3.místo:  Vaječná tlačenka                paní Marie Živnůstková 
 
Nejlákavější vzhled          
 
1. Plněné slané košíčky                        paní Alena Šilhová 
2. Ryba v aspiku        paní Božena Jakschová  
3. Vaječná tlačenka                              paní Marie Živnustková 
 
Po vyhlášení vítězek jejich díla velmi rychle zmizela , všechny výrobky byly moc dobré a porota měla velmi těžké rozhodování. 
Všem ženám, které přinesly dobroty do soutěže děkujeme a oceněným blahopřejeme. Recepty na všechny dobroty jsou zveřejněny 
v tomto zpravodaji. 
Úvodem naší oslavy vystoupily „Hlubocké princezny“ – malé i větší mažoretky. Ty malé byly roztomilé, větší již předvedly 
propracovaná pěkná vystoupení. 
V půl osmé večer nastoupily jako zlatý hřeb večera ženy z Bavorovic s ukázkou spartakiádní skladby „Poupata“ a variací  „ Dříve 
narozené mažoretky“. Obě vystoupení sklidila bouřlivý potlesk  a všechny přítomné naladila tak, že byl téměř do půlnoci plný parket 
a prázdné židle. 
Bavorovická děvčata s námi zůstala  hodně dlouho a dokázala , že nezkazí žádnou zábavu a přinesou všude dobrou náladu.  
 
                                     Seznam soutěžících   a jejich  výrobků 
 
Jméno a příjmení  Název výrobku 
Alena Šilhová Slané sušenky s ořechem 
  Česnekové jednohubky  
 Plněné slané košíčky 
Božena Jakschová Ryba v aspiku 
Jiřina Čapková Hermelínová pomazánka 
 Paštiková pomazánka 
Marie Živnůstková Vaječná tlačenka 
 Těstovinový salát 
 Plněná vejce 
Jitka Ficlová Dračí hnízda 
 
Recepty: 
 
Dračí hnízda: Listové těsto, kyselé zelí, dračí klobása, vejce 
Listové těsto vyválíme na plát.Vyválené těsto rozkrojíme na čtverečky, které v každém rohu nakrojíme. 
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Čtverečky plníme nadrobno nakrájeným zelím a klobásou. Nakrojené růžky čtverečků spojíme, potřeme vejcem a pečeme. 
Ryba  v aspiku: 2kg rybího masa, 2l vody, 1/4l octa, 2líce cukru, 1 lžíce soli,pepř celý,nové koření, tymián  /celkem 1 lžíce koření/, 
  5 bobkových listů, želatina         
Všechny suroviny mimo želatiny přivedeme k varu a  půl hodiny vaříme pomalým varem. Maso necháme zchladnout v nálevu . Pak 
jej obereme  a  aranžujeme do formy na ztuhlou želatinu. Zdobíme vajíčkem, kapií, čerstvou petrželkou dle vlastní fantazie. Zalijeme 
zbytkem želatiny a necháme ztuhnout. 
 
 
Vaječná tlačenka: 6 vařených vajec, 25dkg měkkého salámu, 1 sklenička naložené zeleniny/Moravanka/, 1 sáček želatiny,  

   1 cibule, sůl 
Vejce, salám,  cibuli nakrájíme smícháme se zeleninou. Do nálevu ze zeleniny přidáme vodu tak, abychom měli 3 dl tekutiny. 1,5 dl 
dáme vařit. Po převaření  stáhneme plamen a přidáme sypkou želatinu / už nesmíme vařit/. Želatinu necháme rozpustit, pak přidáme  
zbylých 1,5dl tekutiny . Nalijeme na připravenou směs, promícháme a dáme do formy ztuhnout. 
 
 
 
Plněné slané košíčky: Těsto: 300g hladké mouky, 250g rostl. tuku, 0,25l zakys. smetany,  lžička soli. 
                                    Náplň: 180g taveného sýra, 200g měkkého salámu, 2 vařená vejce,  250g másla ,1 lžíce nasekané petrželové 
         natě, ¼ lžičky pepře,  ½ lžičky soli, formičky na košíčky, suchý hrách 
 Ze surovin vypracujeme těsto, které necháme přes noc v chladu. Druhý den naplníme těstem formičky a přidáme suchý hrách, aby 
těsto nevyběhlo.Upečeme v mírně vyhřáté troubě.Po vychladnutí plníme  náplní. Náplň: Důkladně promícháme sýr s máslem a 
přidáme na kostičky nakrájený salám , nadrobno nakrájená vejce, jemně nasekanou nať, sůl a koření. 
 
 
 
Slané sušenky s ořechem: Těsto: 350g polohrubé mouky, 1/ másla, ½ prášku do pečiva, 1/2 lžičky cukru, 1 lžička soli, 1dl mléka. 
                                           Náplň: 1/8 másla, 200g strouhaného sýra , sladká paprika.   
Vypracujeme těsto, rozdělíme jej na 3 díly a každého dílu vyválíme obdélník, který potřeme připravenou náplní. Každý díl srolujeme 
a dáme na 24 hod. do ledničky. Pak krájíme na kolečka, pomažeme vajíčkem a zdobíme ořechem nebo mandlí.Pečeme v mírně 
vyhřáté troubě. Z uvedeného množství jsou 3 plechy sušenek. 
 
 
Česnekové jednohubky: 300g strouhaného sýra,1 majolka , 3 stroužky česneku/ prolisovat/,  sůl, pepř. rohlíky, vlašské ořechy. 
Připravíme pomazánku , natřeme na připravené jednohubky z rohlíků a zdobíme ořechem.   
 
 
 Vejce plněná křenovým máslem: 10 vařených vajec, 50g másla, 1 lžička hořčice, 50g  jemně mletého křenu, sůl. 
Oloupaná uvařená vejce podélně rozřízneme, vyndáme žloutky a utřeme je s ostatními surovinami. Směsí ozdobně naplníme bílky. 
 
 
Těstovinový salát: 500g uvařených těstovin, 200g šunky, 2 papriky, 1 okurka, 5 větších  rajčat, pórek dle chuti, 1 bílý jogurt ,  
    1 lžíce majonézy nebo zakysané  smetany, 100g strouh. sýra , sůl. 
Vychladlé těstoviny smícháme s nakrájenou zeleninou a šunkou , přidáme ostatní přísady, vše 
spojíme a osolíme. Výborné jídlo v letních horkých měsících. 
 
 
Hermelínová pomazánka s jablky: 1 hermelín, 50g rostl. tuku, 1 jablko, jádra vlaš. ořechů,  sůl.   
Hermelín nastrouháme , utřeme s margarínem do pěny. Přidáme  oloupané nastrouhané 
jablko, dle chuti osolíme, promícháme a přidáme posekaná jádra ořechů. 
 
 
Pažitková pomazánka: 250g měkkého tvarohu, 40g másla, 1 vejce na tvrdo, 4 lžíce pažitky sůl , 
             trochu mléka. 
Tvaroh  rozetřeme s jemně nasekaným vejcem, změklým máslem, podle potřeby ředíme mlékem a 
vyšleháme hladkou pomazánku. Osolíme a vmícháme nakrájenou pažitku.  
 

Přejeme  dobrou chuť. 
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                 Historie kostela sv. Vavřince v Pištíně 
 

Jako kronikáři obce Pištín se mi dostala do rukou práce studenta 
historie Pavla Pumpra  pod názvem Hospodaření farního kostela 
sv. Vavřince  v Pištíně v letech 1641 – 1700. Touto prací se 
zúčastnil celostátní vědecké 
konference Historie v roce 2000 
v Olomouci. Pro  práci čerpal 
podklady převážně ze Státního 
oblastního archivu v Třeboni, kde 
jsou uloženy všechny dokumenty jak 
z fary Pištín, tak i z velkostatku 
Hluboká nad Vltavou. Chci Vás proto 
v několika pokračováních s touto 
historií našeho kostela seznámit a 
doufám, že to bude některé z Vás 
zajímat. Doslovný opis historické 
práce. 

První pokračování 
Tato práce se zabývá tématem, 
kterému dosud moderní česká historie 
nevěnovala patřičnou pozornost- jde 
o téma záduší.  
 
Termín záduší v užším slova smyslu 
/též kostelní záduší, kostelní jmění/ 
označuje  
část hmotného, vybavení kostela, z 
níž byla hrazena jak péče o budovu 
chrámu a jeho vnitřní vybavení, tak i 
náklady na provozování kultu a duchovní péče. Druhou část 
hmotného zajištění kostela tvořilo jmění fary /též obročí, 
prebenda,  beneficium/, které sloužilo k osobnímu zabezpečení 
duchovního  správce.  
Předpokládaná analýza hospodaření jednoho jihočeského 
venkovského kostela v období šedesáti let vychází hlavně 
z rozboru účetního materiálu. V první řadě jde o nejstarší 
dochovanou knihu účtu pištínského kostela, která obsahuje 
souvislou řadu účtů z let 1641 až 1759. Pro 38 let jsou 
k dispozici mnohem detailnější rejstříky a počty, jež sloužily 
jako podklad pro zapisování účtů do zmíněné knihy. Součástí 
rejstříků a počtů byly někdy seznamy  aktivních dluhů záduší – 
tzv. výkazy dluhů. Z let 1660 – 1700 se jich dochovalo celkem 
27. Pro léta 1666 - 1694  poskytuje informace spíše 
doplňujícího rázu. Od roku 1666 byla podstatná část peněz 
kostelů panství Hluboká  uložena u patrona, tedy na hlubockém 
zámku. Tyto peníze spravoval duchovní písař, který vedl jejich 
účty – zmíněný „Prothocol“. Další skupinu  pramenů 
představují urbáře. Jedná se o urbář kostela a fary v Pištíně 
/nachází se na začátku knihy účtu. Není datován. Bezpochyby 
však vznikl nejpozději těsně předtím, než byl do knihy zapsán 
první účet /tedy po prvním lednu 1642/ a dva urbáře panství 
Hluboká z let 1624-1677. Třetí skupinu použitých pramenů 
tvoří pozemkové knihy.  
Dříve než přistoupím k výkladu  o zádušním hospodaření, 
zmíním se alespoň velmi stručně o faktorech, které významně 
ovlivňovaly výsledky zádušního hospodaření. Protože hlavní 
část příjmů kostela pocházela od farníků, závisely výsledky 
zádušního hospodaření na počtu těchto potenciálních plátců a 
také na stavu jejich hospodaření. Z tohoto pohledu lze situaci  

 
pištínského kostela na počátku sledovaného období označit jako 
dosti nepříznivou. Farnost patřila do oblasti dosti těžce  
postižené třicetiletou válkou, ještě v roce 1648 poničili pištínský 

kostel švédští vojáci generála 
Wittenberga. V samotné pištínské 
farnosti, kterou tvořilo necelých deset 
vesnic / Břehov, Čejkovice, Češnovice, 
polovina vsi Dasný, Dehtáře, Pašice, 
Pištín, Plástovice a Zliv/, bylo před 
rokem 1651 devadesát osedlých a 
padesát jedna pustých gruntů. Do roku 
1654 se zvýšil počet hospodářů na 102. 
Celkový počet farníků /bez dětí do 10-
12let/ se v letech 1671-1700 pohyboval 
v rozmezí od 896 /r.1672/ do 
1101/r.1700/. Když k pištínskému 
kostelu příslušel filiální kostel 
v Němčicích, vyšplhal se počet farníků 
až na  21333 /bylo to roku  1681/. Růst 
farníků představuje proces velmi 
pozvolný   a dlouhodobý. Dlouho 
trvala i obnova hospodářského života 
ve válkou zpustošených vsích. 
Poválečná agrární deprese, která 
snižovala platební schopnost 
poddaných   a výnos zádušního a 
farního majetku, byla překonána teprve 
na konci 17. století.  
Do značné míry ovlivňovalo výsledky 

hospodaření kostela také fungování zádušní správy. Ta byla ve 
sledované době založena na systému spoluprací tří složek – 
patrona, faráře a kostelníků  / patronátní právo nad pištínským 
kostelem náleželo majiteli panství Hluboká – po Bílé hoře jimi 
byli Marradasové, od roku 1661 pak Schwarzenberkové/.  
Účetní materiál zachycuje jména některých kostelníků. Podle 
urbářů a pozemkových knih jsem zjistil, že tyto osoby 
pocházely z majetnějších vrstev venkovské společnosti, protože 
s funkcí  kostelníka se pojila jistá prestiž.  V případě správy 
pištínského záduší jsem nezjistil žádné zásadní komplikace, lze 
říci, že všechny její komponenty vykonávaly řádně své úlohy. 
Od poloviny šedesátých let sice disponovali s podstatnou částí 
kostelního jmění schwarzenberští  úředníci, což velmi posílilo 
pozici patrona, avšak rozhodně nelze hovořit o bezprávném 
ovládnutí zádušních peněz. Zádušní správa se i nadále zakládala 
na fungující spolupráci všech tří složek, o čemž nejlépe svědčí 
v podstatě bezproblémové skládání účtů /konalo se vždy na 
pištínské faře, zpravidla každoročně v období od ledna do 
července za účasti faráře, zástupců patrona – hejtmana, 
důchodního písaře – a kostelníků. Z důvodů omezeného 
prostoru lze nelze podat výklad o průběhu skládání účtů. Z této 
strany tedy nebyl řádný chod hospodaření kostela nijak ohrožen.  

Kostel v Pištíně 

V následujících řádcích se pokusím postihnout alespoň 
nejdůležitější skupiny příjmů. V této době platidlo bylo zlatý 
rýnský / l zlatý = 60 krejcarů, 1 krejcar = 6 denárů /. Všechny 
účty zaznamenávají mezi příjmy na prvním místě položku 
„peněz prošených“ či „prosby do pytlíčků“. Šlo     o peníze, 
které vybírali kostelníci v neděli a ve svátek v době kázání nebo 
mše. Výše shromážděné částky pochopitelně ovlivňoval počet 
návštěvníků bohoslužby. Pro 21 roků lze zjistit, kolik peněz 
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bylo ve který den získáno. Sledoval jsem u každého z těchto 
roků tři dny, během nichž kostelníci shromáždili nejvyšší částky 
/21krejcarů v roce 1649 až 3 zlaté a 12 krejcarů v roce 1683/. 
Nejvíce bylo vybráno zpravidla na Velikonoce, na den Narození 
Krista Pána a během poutí. V Pištíně se konala pouť dvakrát do 
roka – o svátku patrona zdejšího chrámu sv. Vavřince /10. 
Srpna/ a v Neděli prosebnou /neboli křížovou/, tj. pátou neděli 
po Velikonocích/. Na Vánoce, na Velikonoce a o poutích 
přicházeli do pištínského chrámu pravděpodobně i lidé z vesnic, 
náležejících k filiálnímu kostelu Němčice. Pouti konané na 
Neděli křížovou se účastnili od roku  1677 i faráři Hosína, 
Dubného, Bílé Hůrky a Zahájí se svými farníky. Více peněz 
bylo také opakovaně vybráno také o svátku Posvěcení chrámu a 
na den Seslání sv. Ducha.  Výše ročních příjmů „peněz 
prošebných“ se v průběhu sledovaného období postupně 
zvyšovala /od 1 zl.20 kr v r. 1643 až po 38 zlatých, 37 kr v roce  
1699/. Příčiny tohoto jevu lze hledat v již zmíněných procesech 
– poválečná konsolidace, s tím související rostoucí platební 
schopnost poddaných a též rostoucí počet farníků. 
 
Pro každý rok účty zaznamenávají i příjem za prodané svíčky. 
Svíčky se prodávaly v neděli či ve svátek, jak o tom svědčí 
některé rejstříky a počty.  
Také zde lze u 20 roků zjistit pokaždé tři dny, v nichž  do 
zádušní pokladny přišlo nejvíce peněz. Jde o částky 1 zl 20kr až 
4zl 1kr 3 d. Nejvyšší byla tržba  opět o Velikonocích, na den 
Narození Krista Pána, na den sv. Vavřince, v Neděli křížovou , 
v Neděli svatodušní, o svátku Posvěcení chrámu a o svátku 
Všech svatých dušiček. Roční příjem za prodej svíček činil  6 zl 
57 kr 3 d/ v roce 1669/ až 79 zl 39 kr a 3d /v roce 1699 /. 
Uvedené sumy však  nepředstavují čistý zisk. Ze stržených 
peněz je třeba odečíst výrobní náklady. Jejich výše se však 
měnila a je doložena /stejně jako prodejní cena svíček/ pouze 
pro některé roky. Čistý zisk lze proto vypočítat jen někdy. Např. 
roku 1687 bylo strženo za 44 liber 51 zl.20 kr / libra se cca 0,45 
kg/. Po odečtení výrobních nákladů zůstává čistý zisk 25 zl 40 
kr, tedy polovina původní sumy.  
Ve 37 letech se objevuje příjem  za prodej medu, získaného od 
zádušních včel. Cena medu činila zprvu 6 kr za žejdlík, později 

se zvyšovala až na 12 kr. /žejdlík 0,35-0,48 lt /. Za jeden rok 
získalo záduší tímto prodejem 21 kr/ v roce 1666/ až 5 zl a 31 kr 
/ v roce 1700/.  
Specifickým příjmem byly  tzv. železné  krávy. Plat, jenž  se 
pod tímto pojmem skrývá, trvale vázl na poddanské 
nemovitosti, měl tedy povahu reálného břemene. Mohl 
vzniknout dvojím způsobem. V prvním případě odkázal 
hospodář  kostelu krávu s tím, že jí ponechá u sebe a on i 
následující držitelé gruntu  z ní budou stále /věčně/ odvádět plat. 
Ve druhém případě byla kráva, kterou vlastnilo záduší, dána do 
užívání některému hospodáři. Uživatel se zavázel odvádět 
navždy ze svého majetku určitý roční plat. Tento závazek 
museli opět plnit i další držitelé příslušné usedlosti. I když kráva 
vzala za své, platební povinnost trvala stále. Hospodář mohl 
svoji usedlost zbavit reálného břemene pouze tím způsobem,že 
navrátil kostelu stejné množství dobytka stejné jakosti, jaké 
převzal.Z jedné železné krávy dostávalo pištínské záduší plat 
4kr 4 d. Počet železných krav se během sledovaných šedesáti let 
změnil. V letech 1641      a 1642 účty zmiňují 55 krav.  Vletech 
1685 až 1700 pak 75 krav. Roku 1651 zaznamenávají účty 
plných 22 krav „ na schodcích“. Šlo o kravy, z nichž se toho 
roku neplatilo nic /daná usedlost byla pustá nebo hospodář 
nebyl schopen plat uhradit/. Časem se schodek snižoval – 
zřejmě také díky tomu, že správa záduší dohlížela, aby farníci 
z krav řádně platili. Nejnižší schodek /2krávy/ se uvádí u let 
1681-1683. Po roce 1683 je schodek   poznamenán již jen 
dvakrát / v letech 1698 a 1699/. Od roku 1644 platila z 10 
železných krav, které se vykazovaly k panskému dvoru Suché, 
Hlubocká vrchnost / jak dokládají výkazy dluhů, i vrchnost 
někdy tento plat dlužila/. Suchá byla původně malá ves přilehlá 
k Pištínu. Roku 1619 ji vypálili císařští vojáci. Roku 1634 ji pak 
její majitelka Eliška Chrtová prodala držiteli Hlubockého 
panství donu Baltazaru de Maradas. Ten vystavěl na spáleništi 
dvůr s ovčínem.  
 
Pokračování v příštím Zpravodaji.  
Drázda Josef - kronikář 

 
Informace z jednání zastupitelstva 

 
Informace ze dne 4. 1. 2006 

Rozpočtové změny: 
Paní Kubaštová přednesla rozpočtové změny za rok 2005  
Podnikatelský záměr 
Pan Zoubek a pan Mareš seznámili přítomné zastupitele 
s připravovaným podnikatelským záměrem – výstavba 
čerpací stanice pohonných hmot v Pištíně. Firma dodá 
předběžná stanoviska dotčených orgánů. Při splnění této 
podmínky bude projednáno konečné rozhodnutí do 
15.3.2006. 
Ostatní: 
K 31.12.2005 ukončila pracovní poměr účetní obce.  
Zastupitelstvo děkuje všem občanům, kteří pomohli 
zvládnout obci sněhovou kalamitu.  

Informace ze dne 1. 2. 2006 
Návrh obecního znaku a praporu: 
Zastupitelstvo obdrželo 4 návrhy zpracování obecního 
znaku a praporu obce. Výběr bude proveden až po 
vyjádření občanů Češnovic a Pištína – návrhy budou 

uveřejněny v obchodech. 
Smlouva na vývoz odpadů: 
Firma A.S.A předložila upravenou cenu za odvoz a 
likvidaci komunálního odpadu na rok 2006 o 5%. 
Zastupitelstvo souhlasí s uvedenou cenou a schvaluje 
podpis dodatku smlouvy. 
Žádost pana Kadlece z Češnovic 
Pan Jiří Kadlec žádá o vyčištění stoky u rodinného domu. 
Záležitost bude řešena po zlepšení meteorologických 
podmínek.        
Žádost pivovaru Platan 
Pivovar Platan Protivín žádá o prodloužení nájemní 
smlouvy provozování hostince Na Dolánku v Pištíně na 2 
roky ( tj. do 31.12.2007. ). Zastupitelstvo obce smlouvu 
prodloužilo pouze o 1 rok tj. do 31.12.2006. 
Darovací smlouva: 
 Obec Pištín daruje formou sponzorského daru Základní 
umělecké škole ve Zlivi částku 3 000,- 
Hostinec v Češnovicích 
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Paní starostka informovala o blížícím se ukončení 
nájemního vztahu s pivovarem Samson ohledně 
Češnovického hostince. 
Účetní obce od 1.1.2006 bude Radka Modrová za 
stejných podmínek jako účetní před ní.  
Zastupitelstvo schválilo odstupné ve formě odměny pro 
paní Kubaštovou ve výši 10000,- Kč. 

Informace ze dne 13. 2. 2006 
Návrh obecního znaku a praporu: 
Zastupitelstvo obdrželo 4 návrhy zpracování obecního 
znaku a praporu obce a dle výsledků malé ankety vybralo 
výslednou podobu návrhu obecního znaku a praporu : 
Varianta č. 4  obilí v červeném pozadí, čáp v modrém 
pozadí. Viz obr. strana 2. 

Informace ze dne 1. 3. 2006 
Hospodaření v lese za rok 2005: 
Bylo projednáno hospodaření v lese za rok 2005: zásoba 
dřeva k 31.12.2005 je 53,16 m3. Výsledek hospodaření je 
zisk 127 448,- ( včetně dotace 78 700,- ) 
Žádost o přípěvek  
Sportovní klub FC Praktic Pištín požádal o příspěvek na 
činnost pro rok 2006. Zastupitelstvo souhlasí 
s poskytnutím příspěvku ve výši 50 000,- Kč. 
Prodej pozemku 212/1 k.ú. Češnovice 
Zastupitelstvo bylo seznámeno s návrhem obsahu kupní 
smlouvy, která má být uzavřena mezi obcí Pištín jako 
prodávající a společností Ponte Carlo, s.r.o. jako kupující.  
Změna územního plánu 
Zastupitelstvo bere na vědomí záměr změny závazné 
části ÚPSÚ Češnovice a schvaluje pořízení změny ÚPSÚ 
Češnovice s tím, že finanční náklady spojené se 
zpracováním dokumentace budou hradit navrhovatelé tj. 
manželé Štefánkovi.  

Informace ze dne 20. 3. 2006 
Půjčka na instalaci plynového topení: 
Zastupitelstvo schválilo smlouvu o půjčce č. 1 na instalaci 
plynového topení ve výši 30 000,- Kč. 
Pronájem rybníčka v Pašicích: 
Zastupitelstvo schvaluje pronájem rybníčka v Pašicích – 
parc. č. 697 na dobu 15 let – za opravu a údržbu. 
Výstavba čerpací stanice v Pištíně: 
Zastupitelstvo schválilo záměr firmy Robin Oil na 
výstavbu čerpací stanice v Pištíně za těchto podmínek: 
Firma Robin Oil dodá smlouvy na sponzorský dar ve výši 
1 330 000,- Kč, který bude převeden na účet obce 
okamžitě po nabytí právní moci stavebního povolení. 

Informace ze dne 5. 4. 2006 
Připomínky občanů: 
Na základě  připomínky paní Huszárové  bude obec 
požadovat  při změně územního plánu Pištína, spojenou 
s výstavbou čerpací stanice, protihlukovou a emisní 
studii. 
Schvalování rozpočtových změn: 
Starostka je oprávněna schvalovat rozpočtové změny 
v hospodaření obce v průběhu roku do výše 50 000,-.  
Žádost o vyčištění stoky: 
Pan Kadlec ( Češnovice ) podal žádost na vyčištění 
odpadní stoky u cesty k rodinnému domu čp. 82, výměnu 
betonového krytu šachty a opravu obecní komunikace 
vedoucí k jeho domu. Zastupitelstvo schvaluje zařazení 
vyčištění stoky do  plánu v letošním roce, opravu poklopu 
a částečné zpevnění komunikace recyklátem. 

Úhrada pozastavené částky. 
Zastupitelstvo schvaluje doplatit během měsíce dubna 

firmě Kašparů – Koller, České  Budějovice, pozastavenou 
část financí za výstavbu plynofikace – Kč 463 411,- Kč. 

Informace ze dne 3. 5. 2006 
Nákup silničního retardéru: 
Na základě  připomínek občanů ze Zalužic, byl 
odsouhlasen nákup retardéru, který bude namontován na 
komunikaci na začátku Zalužic.  
Projednání a schválení závěrečného účtu: 
Zastupitelstvo obce Pištín projednalo závěrečný účet obce 
a projednání se uzavírá  vyjádřením Zastupitelstvo 
souhlasí se závěrečným účtem obce s výhradami a na 
jejich základě přijímá opatření potřebná k nápravě 
zjištěných chyb a nedostatků: Porušování rozpočtové 
kázně: zastupitelstvo obce schválilo vnitřní směrnici, 
kterou zmocňuje starostku k samostatnému rozhodování o 
rozpočtových změnách do výše 50 000,-. Neprůkaznost 
vedení účetnictví: Tyto nedostatky byly způsobeny 
metodami práce paní účetní, která na obci od 1.1.2006 již 
nepracuje. 
Obec stanovila vnitřním předpisem příkazce operace, 
správce rozpočtu a hlavní účetní. Obec zavedla analytické 
účty na majetek daný do zástavy. Obec účtuje DHIM a 
DNIM dle hranice stanovené v § 7, odst. 3 a §8 odst. 6 
vyhlášky 505/2002 Sb., kterou se provádějí  některá 
ustanovení zákona 563/1991 Sb. 
Bezdrátový rozhlas: 
Paní starostka informoval o nabídce bezdrátového 
rozhlasu firmy Sovt Radio Vodňany v ceně 179 900,-. 
Zastupitelstvo doporučuje zajistit ještě jinou cenovou 
nabídku. 
Nákup malotraktoru: 
Zastupitelstvo schvaluje nákup malotraktoru včetně 
příslušenství potřebné pro zimní údržbu. 
Půjčky občanům: 
Zastupitelstvo schvaluje prodloužit termín pro 
poskytování bezúročných půjček ve výši   30 000,- Kč 
pro občany na vybudování domovní plynoinstalace a to 
do 30.4.2007.  
Pan Kubašta se vzdává přiznané odměny ze zpracování 
Zpravodaje, která mu byla přiznána za dva roky zpět. 
Odměna ve výši 10 000,- Kč bude použita na nákup 
dětské skluzavky pro hřiště v Češnovicích. 

Informace ze dne 15. 5. 2006 
Návrh úpravy zeleně na návsi v Pištíně: 
Starostka přednesla návrh úpravy návsi v Pištíně do 
parkové podoby. Na základě připomínky slečny Čapkové 
bude do návrhu zanesena parkovací plocha. Celková cena 
první etapy úprava je cca 84 000 Kč.  
Nabídky na vybudování chodníků v Češnovicích: 
Na úřad byly doručeny 3 nabídky firem na vybudování 
chodníků v Češnovicích v cenové relaci: Firma Strabag: 
740 765,- Kč Firma Kašparů – Koller : 695 675,- Kč 
Stavební firma Huko: 751 326,- Kč 
Zastupitelstvo souhlasí s oslovením firmy Kašparů – 
Koller České Budějovice. 
Příprava oslav svěcení znaku a praporu: 
23.9.06 bude při příležitosti konání oslavy baráčnické 
obce, slavnostně svěcen obecní prapor a znak.  
Podrobný program oslav bude ještě zpracován. 
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